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Protokoll Styrelsemöte 2021-12-09 – 10 TEAMS  
    

§1 Mötets öppnas av ordförande Kerstin Carlsson 

§2 Dagordningen godkänns 

§3 Föregående protokoll från 20211101 läggs till handlingarna. 

§4 Ekonomi: Ulrika redogör. Ekonomin är god, det händer inte så mycket nu.  
Pågår: Påminnelser om ej betald faktura för kompetensutvecklingsdagen. 
Förbereder för för fakturering av kommande kompetensutvecklingsdag. 
Förberedelser för bokslut. 
Medlemsavgifter via e-faktura? Innebär en kostnad per faktura och kräver ett 
särskilt nummer på fakturan för att hanteras på rätt ställe i kommunen.  

§5 Medlemmar: Nu finns 383 registrerade medlemmar. 
 Nytt medlemsregister via SSF? Kostnad för det vi har idag via Vårdförbundet?  
 Ulrika kollar. Kerstin anmäler att vi är intresserdae. 

§6 Sociala medier: Sköts när tid finns. 300 medlemmar i Face-bookgruppen. 

§7 Info från arbetsgrupper, informationsmöte m.m: 
Kerstin har deltagit i möte med LIF/SPF om läkemedelsbehandling av äldre. 
Beslut: Riksföreningen kommer inte att gå in i projektet, men Kerstin kan vara 
kontaktperson för att svara på/vidarebefordra frågor från projektet. 
 
Ledarskapskonferens: Ingen från styrelsen hade möjlighet att delta. Kerstin har 
skickat MAS-kollega. Inget att rapportera i dagsläget. 

SSF Specialistsjuksköterska: S.ektioner inom SSF har haft möte om ”ett steg 
till” efter vanlig specialistutbildning t ex till distriktssköterska. Kerstin deltog. 
Denna funktion skulle få göra egna bedömningar, vara ett stöd för andra 
sjuksköterskor och vara någon sorts ”mellanled” i kontakt med läkare. Vad 
skulle detta tillföra i kommunalt finansierad hälso- och sjukvård? Oklart, men 
Riksföreningen är med och för dialog. Annika Kil deltar 

Läkarstrateg: Kerstin har nlivit kontaktad av Stockholms stads läkarstrateg, ett 
projekt på 1 ½ år. Denne är anställd som handläggare. Uppdraget/rollen är 
fortfarande lite oklar, Kerstin tryckte på om vikten av samarbete med 
MAS/MAR. 
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Enkät om Vårdhandboken: Inera har enkät ute nu. Information och länk finns på 
Vårdhandbokens startsida. Riksföreningen lägger ut info och länk på Face-
Book, Annika Älvsbyn ansvarar. 

Utbildning för medlemmarna? Riksföreningen har fätt en offert med förslag om 
innehåll. Många kommuner har upphandlad verksamhet och MAS/MAR-rollen 
ser då annorlunda ut än i kommuner som inte har upphandlingar.  
Ulrika och Annika Älvsbyn bokar möte med utbildaren. Lilian undersöker 
utbudet av utbildningar om upphandlingsteknik. 
 
Lex-Maria gruppen med chefsläkarna och IVO: Ulrika deltar. Mycket diskussion 
om IVO:s digitala tillsyn.  
IVO har oftare börjat begära in namn och personnummer på leg personal som 
är aktuella i lex Maria-ärenden. Fokuserar mer på person är organisation. IVO 
begär även fler kompletteringar. 

Socialstyrelsen: Möten med Riksföreningens styrelse fortsätter en gång i 
månaden 2022. 
 
Äldreomsorgsutredningen: Lilian deltagit på möten. 
 

§8 Hur följa upp enkäten från 2021? 
Beslut: Ny enkät 2022. Titta på frågor från 2021. Inriktas på själva MAS/MAR-
uppdraget. Komplettera med frågor om upphandlad verksamhet och om 
MAS/MAR i upphandlad verksamhet. Annika Älvsbyn, Ulrika och Lilian 
ansvarar. Resultat och jämförelser presenteras på kompetensutvecklingsdag i 
april. Slutdatum för att svara 31/3. 

§9 Besök 
Olivia Wigzell o Irene Nilsson Carlsson, Socialstyrelsen 
Äldreomsorgsutredningen: 
Lagförslag om MAR? Troligen kommer utredningen att föreslå att MAR ska 
vara obligatoriskt för kommunerna. Stort stöd finns. 
Stärka hälso- och sjukvårdkompetens på ledningsnivå. Ser över MAS/MAR-
rollen. 
Säkerställa huvudmannaansvaret på kommunal och regional nivå. 
Tittar över om man kan reglera läkaransvaret tydligare. 
Stärka tillgången till sjuksköterska dygnet runt på särskilt boende. 
Planera förframtida tänkbara vårdbehov i IVP/SIP. 
Alla som flyttar in på säbo ska ha en SIP 
Fast vårdkontakt i kommunens primärvård. 
Kommuner och regioner ska göra en gemensam samplanering. 
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Medicinskt ledningsansvarig ska finnas (ska vara en legitimerad). 
 

Medskick från styrelsen: 
Föreskrift som reglerar MAS/MAR:s placering i organisationen behöver 
hanteras på lag/förordningsnivå. Ligger utanför Socialstyrelsens uppdrag. 

 Problemet med journalföring i olika lagrum påverkar patientsäkerheten, kräver 
förändring i lagstiftning. Äldreomsorgsutredningen tittar inte på detta. Behöver 
en egen utredning. 

 Verksamhetschef enligt HSL behöver medicinsk kompetens. 

 MAS/MAR behöver mandat, inte bara ansvar. 

 Närvarande sjuksköterska behövs på säbo för att kunna ge behandlingar. 

 

Malin Grape, Folkhälsomyndigheten 
Riksföreningen deltar i referensgrupp för vårdhygien. 
Finns det andra referensgrupper där vi behöver vara representerade? 
Vilka behov finns? 
Medskick från styrelsen: 
FHM behöver bli tydligare i prioriteringar för covidvaccin, t ex gällande LSS och 
socialpsykiatri. 
Svenska HALT: Utdata behöver bli lättare att tolka och hantera. Rapporterna 
behöver bli tydligare. Även stöd för att kunna jobba med sina resultat behövs. 
Viktigt att FHM uppmärksammar att MAR finns. 
Malin Grape deltar på kompetensutvecklingsdagen 28/4 och bjuds in till 
styrelsemöte i mars. 
 

§10 Övriga frågor: 
Fråga från valberedningen om nominering till styrelsen:  
Beslut: Använda kontaktpersonerna för att föreslå nya styrelsemedlemmar. 
Kerstin meddelar valberedningen. 
 
MAS-manifestet: Senast reviderat 2017. Vi gör en översyn och ändrar så att det 
blir mer aktuellt. Även utformningen ändras. Ska finnas på hemsidan och 
skickas till nya medlemmar. 

 Protokoll: Signeras digitalt och läggs på TEAMS. Tidigare protokoll skickas till 
Kerstin.  
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Hur gå vidare med arkivet? Finns idag på Vårdförbundet och behöver 
digitaliseras. Frågan tas med till kommande möte. 

 Utvärdering av möte med kontaktpersoner: De som deltog var intressrade och 
engagerade. Nytt möte nästa höst. 

 

§11  Planering av Kompetensutvecklingsdagar 2022                                                                         

                                                                                                      

§12 Nästa sammanträde: 
 26/1 kl 8 
 25/3 Heldag, möte med Olivia Wigzell, Irene Nilsson Carlsson och Malin Grape 

 

 

 

 

 

 

 

 

___________________________ _________________________ 

Kerstin Carlsson, ordförande                        Ingela Mindemark, sekreterare 


